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Lubawka, 30.06.2011r. 
Protokół nr VI/11 

 
z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce, 

która odbyła się w dniu 30 czerwca 2011 roku 
w Domu Kultury w Lubawce przy ul. Kamiennogórskiej 19.. 

 
Czas trwania sesji w godz. 1200 – 1520.  
Sesja była filmowana przez TV Kamienna Góra i LUB-SAT Lubawka. 
 
Przed otwarciem obrad sesji nastąpiło uroczyste wręczenie nagrody 
Burmistrza Miasta Lubawka „Złoty Orzeł” w nauce, sporcie i sztuce; 
Przewodnicząca Rady Wanda Zabiegło przywitała zebranych, poinformowała, że 
przed sesją będzie miała miejsce już coroczna uroczystość, jaką jest wręczanie dla 
wybitnych uczniów nagrody Burmistrza „Z łoty Orzeł”. Przywitała rodziców laureatów 
nagrody, samych laureatów, radnych i Zastępcę Burmistrza Wiesława Osińskiego – 
przewodniczącego Kapituły. 
Zastępca Burmistrza Wiesław Osiński stwierdził, że to już jest szósta edycja 
nagrody przyznawanej przez Burmistrza, nagroda ta zosta ła ustanowiona w dniu 
5 czerwca 2006 roku. Poinformował, że do nagrody w każdej z dziedzin są 
uprawnieni uczniowie z każdej ze szkół z terenu Gminy Lubawka. Nagroda jest 
podzielona na kategorie i w obrębie kategorii na stopnie. I tak jeśli chodzi o kategorię 
nauki to po trzy nagrody są przyznawane wśród uczniów szkół podstawowych (klasy 
4-6) i po trzy nagrody wśród uczniów gimnazjów (klasy 1-3). Ponadto za wybitne 
osiągnięcia są przyznawane nagrody w dziedzinie sportu i kultury. Zaznaczy ł, że aby 
otrzymać nagrodę to trzeba się wybijać w stosunku do pozostałych uczniów ponad 
przeciętną, a jeśli chodzi o naukę to średnia ma być większa niż 5,0, wzorowe 
sprawowanie, a także trzeba być laureatem konkursów przedmiotowych. Jeśli chodzi 
o dziedziny sportu i kultury to nagroda jest przyznawana za wybitne osi ągnięcia na 
poszczególnych szczeblach „rywalizacji”. Tutaj akceptowalne jest bardzo dobre 
sprawowanie. Poinformował, że kandydatów do nagrody zgłaszać mogą dyrektorzy 
szkół, organizacje sportowe i stowarzyszenia. Następnie przedstawił skład kapituły 
przyznającej nagrodę: 
► Beata Obrzut (Dyrektor ZSP Lubawka), 
► Alina Wróbel (Dyrektor ZSP Chełmsko Śląskie). 
► Alicja Liber (Dyrektor SP Miszkowice), 
► Dorota Trojan – pracownik UM, 
► Edmund Tasior – radny, 
► Artur Sarzyński – radny. 

Stwierdził, że Kapituła ma przede wszystkim ocenić kompleksowość złożonych 
dokumentów i następnie wnioskuje do Burmistrza o przyznanie stosownej nagrody. 
Korzystając z okazji podziękował za pracę członkom Kapituły. 
Przystąpiono do procedury wręczania nagród, w jej trakcie na rzutniku wyświetlane 
były informacje o poszczególnych laureatach. Kolejni laureaci byli nagradzani 
brawami. Laureatom przy dźwiękach fanfar wręczane były nagrody na scenie Domu 
Kultury w Lubawce. Galę prowadził Zastępca Burmistrza W. Osiński. 

1. Kategoria nauka – Gimnazja Publiczne: 
a) I miejsce „Złoty Orzeł” – S. Michalczuk 
b) II miejsce „Srebrny Orzeł” – D. Jadeszko 
c) III miejsce „Brązowy Orzeł” – R. Czura 
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2. Kategoria nauka Szkoły Podstawowe  

a) I miejsce „Złoty Orzeł” – W. Bednarz  
b) II miejsce „Srebrny Orzeł” – H. Obrzut 
c) III miejsce „Brązowy Orzeł” – K. Kwicień 

3. Kategoria sport Zastępca Burmistrza W. Osiński poinformował, że w tej 
kategorii na szczególne wyróżnienie zasłużył T. Jurczak 

a) T. Jurczak   
b) K. Trzaska 
c) A. Kalina 

4. Kategoria kultura: 
a) E. Nejman 
b) A. Mucha 
c) A. Ochmański 
d) N. Bielewicz 

Zastępca Burmistrza W. Osiński podziękował za pracę dyrektorom 
poszczególnych szkół, pogratulował laureatom, zaznaczając, że to jest ich dzień. 
Następnie wręczył szczególne podziękowania p. A. Liber oraz podziękował jej za 
45 lat pracy. Podziękowania wręczył także p. B. Obrzut i A. Wróbel oraz 
poinformował, że p. Wróbel kończy się 5-letnia kadencja i zapewne będzie ona dalej 
sprawować swoją funkcję. Dodał, że Kapituła miała mało czasu na przyznanie 
nagród, co jest wynikiem napiętego kalendarza szkolnego, a pracy przy tej nagrodzie 
jest bardzo dużo. Serdecznie podziękował wszystkim tym, którzy przyczynili się do 
uroczystości, przeprosił tych, o których mógł zapomnieć, a wnieśli oni swój wkład 
w tę uroczystość. 
 
Wspólna sesja zdjęciowa laureatów nagrody. 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1245 do 1300. 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Lubawce Wanda Zabiegło na podstawie 
art. 20 ustawy o samorządzie gminnym otworzyła obrady VI sesji. Poinformowała, że 
w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 
15 radnych stanowiło quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Radni nieobecni: Piotr Wiktorowski i Artur Sarzyński. Następnie przywitała Zastępcę 
Burmistrza, kierowników jednostek organizacyjnych, w tym Dyrektora z PGK 
Sanikom p. Grzegorza Szmajdzińskiego i kierowników referatów w Urzędzie Miasta. 
Przywitała także gospodarzy sesji – radnych i przedstawicieli mediów. Lista 
obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, a lista 
zaproszonych gości i pracowników UM Lubawka załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. Lista obecności laureatów nagrody i ich rodziców stanowi za łącznik nr 3. 
 
Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że radni otrzymali porządek obrad. 
Spytała się czy są jakieś wnioski. Nie zgłoszono żadnych wniosków. Zarządziła 
głosowanie nad przyjęciem porządku obrad.  
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie przyjęła porządek obrad sesji. 
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Zatwierdzony porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z V sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
7. Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „Sanikom” w Lubawce:  

Ø Struktura organizacyjna. 
Ø Struktura udziałowców i zatrudnienie w spółce. 
Ø Zakres i formy działalności. 
Ø Informacja finansowa. 
Ø Plany inwestycyjne krótko i długoterminowe. 
Ø Polityka w zakresie gospodarki odpadami, w tym stan zaawansowania prac 

nad system zbiórki i przerobu odpadów. 
8. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży 
• uchwalenia zmian studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przetarzennego 
• ustalenia wysokości opłaty w przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Lubawka 
• powołania Zespołu opiniującego do przygotowania wyborów ławników do 

Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze i do Sądu Okręgowego w Jeleniej 
Górze 

• zmiany w Uchwale Nr LII/314/02 Rady Miejsko-Gminnej w Lubawce z dnia 
07 sierpnia 2002 r. w sprawie podzia łu miasta i gminy Lubawka na stałe 
obwody głosowania 

• określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 
Lubawka, o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy Lubawka 
oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego SP ZOZ i instytucji 
kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego 

• zmiany budżetu gminy Lubawka na rok 2011 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
11. Zamknięcie obrad VI sesji. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z V sesji. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poinformowała, że protokół z V sesji wyłożony 
był w biurze rady. Dodała, że każdy radny, przed sesją ma możliwość zapoznania się 
z protokołem i do protokołu wnieść swoje uwagi.  
Zapytała czy obecnie są uwagi do protokołu z V sesji? Nie zgłoszono uwag do 
protokołu. 
Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w obecności 
13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach 
„wstrzymujących” głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła 
protokół z V sesji. 
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Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła, że do Biura Rady nie wpłynęła 
żadna interpelacja. Spytała się czy są jakieś pytania lub uwagi.  
Radny Piotr Marciniak zadał pytania w następujących sprawach: 

a) zauważył, że na ul. Mickiewicza, firma, która wykonywa ła prace na rzecz 
spółki gazowniczej powinna ponieść karę, za sposób, w jaki została położona 
nawierzchnia, ale także za stan chodnika jaki pozostawiła. W związku z tym 
spytał się czy coś można z tą sprawą zrobić; 

b) poinformował, że na skrzyżowaniu ul. Przyjaciół Żołnierza i Szymrychowskiej 
w Lubawce jest w trakcie opadów bardzo duże rozlewisko i czy w tej sprawie 
zgłaszane było coś do PGK Sanikom; 

c) spytał się Kierownika ZBGM, czy była w tej instytucji p. Smyda, z ul. Plac 
Wolności 10/4 i czy pytała się czy można w jakiś sposób tam wymienić drzwi 
wejściowe do budynku; 

d) spytał się Kierownika ZBGM w sprawie sklepu p. Maika, czy by ł on tam z wizją 
lokalną i czy w tej sprawie nie można zrobić jakiegoś spotkania, aby te strony 
się porozumiały ze sobą. 

Radny Artur Bodzek spytał się czy będzie poprawiana elewacja na budynku 
szkolnym w Lubawce przy ul. Mickiewicza, tam konieczne są pewne poprawki, a nie 
wie on na jak długi okres czasu została określona gwarancja lub rękojmia za te 
prace. 
Radny Czesław Szota zadał pytania w następujących sprawach: 

a) spytał się jak wygląda sprawa starych słupów oświetleniowych na ul. Zielonej 
w Lubawce, bo mieszkańcy twierdzą, że mogą się one przewrócić, a dalej jest 
barierka do rzeki Czarnuszka, która teraz jest wymieniana; 

b) poinformował, że mieszkańcy ul. Sportowej w Lubawce proszą, aby zrobić 
chodnik od nr 1-5, który był robiony tam kilkanaście lat temu i zwracali się do 
niego jako radnego z prośbą o interwencję; 

c) stwierdził, że osoby korzystające z działek do ogródków Szarotka pytają się 
czy będzie tam robiony chodnik, jak daleko ta sprawa jest zaawansowana;  

d) zauważył, że słup ogłoszeniowy na skrzyżowaniu ul. Kamiennogórska i Dolna 
się wali i może należałoby go wymienić; 

e) stwierdził, że młodzi mieszkańcy Lubawki spotykają w okolicy dworca, na jego 
pytania to odpowiadają, gdzie mają się podziać, co mają z sobą zrobić, a są 
przecież w mieście parki i może znalazłby się jakiś sposób, aby ściągnąć 
młodzież z dworca. 

Radny Edmund Tasior w imieniu mieszkańców Miszkowic przy byłych zakładach 
BOWADE spytał się czy można byłoby tam postawić pojemnik na plastikowe 
opakowania, bo wszystkie 9 rodzin tam mieszkających wysypuje i wyrzuca plastiki do 
kosza na śmieci. 
Radny Cz. Szota spytał się czy jest możliwość zrobienia jakiegoś placu zabaw na 
Podgórzu w Lubawce, w okolicy ul. Świerczewskiego, albo dalej, czy można tam coś 
takiego urządzić. 
Radny Bolesław Krzemiński spytał się na jakim etapie jest projektowanie drogi na 
ul. Brzozowej w Lubawce, co się dzieje dalej w tym temacie. 
Radny E. Tasior zauważył, że mniej więcej od miesiąca marca b.r. walczy niejako 
o nową studzienkę obok p. Sprochów, dodał, że to jest droga boczna, ale prowadzi 
ona do głównej szosy biegnącej przez Miszkowice. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są pytania lub uwagi. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. 
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Ad. 5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński przedstawił informację o pracy w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że w okresie międzysesyjnym zostało wydanych 
11 zarządzeń, dotyczących m.in. zmian w budżecie, gospodarki mieniem (sprzedaży, 
dzierżawy nieruchomości), określenia zadań i struktury gminnego systemu 
ostrzegania, upoważnienia Skarbnika Gminy do wydawania decyzji  
administracyjnych, przygotowania przetargu i całej procedury na zaciągnięcie kredytu 
długoterminowego.  
Ponadto w okresie pomiędzy sesjami Burmistrz Tomasz Kulon uczestniczył 
w następujących spotkaniach i uroczystościach: 
5 czerwca – wraz z księdzem proboszczem z parafii w Lubawce brał udział w 
otwarciu boiska do piłki nożnej zlokalizowanego za budynkiem plebanii. 
11 czerwca – Burmistrz i Zastępca Burmistrza uczestniczyli w spotkaniu dotyczącym 
m.in. zagospodarowania parku na ul. Cmentarnej w Lubawce, a przed po łudniem 
tego samego dnia Burmistrz brał udział w memoriale im. Stanisława 
Andrzejewskiego. 
14 czerwca – Burmistrz uczestniczył w Euroregionalnym Komitecie Sterującym 
Euroregionu Nysa, którego zadaniem jest przede wszystkim kwalifikowanie 
i rozdysponowywanie środków unijnych z tzw. małych projektów. 
17 czerwca – odbyło się nadzwyczajne oraz zwykłe zgromadzenie wspólników PGK 
Sanikom, w jego trakcie miało miejsce kwitowanie zarządu oraz udzielono zarządowi 
absolutorium, a także podzielono zyski. 
22 czerwca – w szkołach na terenie gminy odbyły się uroczystości zakończenia roku 
szkolnego. W Szkole Podstawowej w Miszkowicach uczestniczył Burmistrz, 
w Zespole Szkół Publicznych w Lubawce – Przewodnicząca Rady, a w Zespole 
Szkół Publicznych w Chełmsku Śląskim – Zastępca Burmistrza. 
27 czerwca – odbyły się wybory sołtysa w Miszkowicach, swoją 24 letnią pracę 
społeczną na tym stanowisku zakończył p. Eugeniusz Dytko, a warto mieć na 
uwadze to, że wiele obiektów w tej miejscowości i ich stan to zasługa ciężkiej pracy 
sołtysa. Nowym sołtysem został p. Wiesław Król. 
28 czerwca – odbył się odbiór prac na ul. Kamiennogórskiej w Lubawce, na czym 
cała ta inwestycja została zakończona. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są uwagi lub pytania. Uwag 
i pytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 6. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
Radny Piotr Marciniak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że 
w miesiącu czerwcu Komisja obradowała dwa razy: 

a) 14 czerwca – posiedzenie poświęcone było kontroli obiektów sportowych na 
terenie gminy, a także obiektów rekreacyjnych. Stwierdził, że Miejsko Gminny 
Ośrodek Kultury administruje m.in. stadionem w Lubawce i skocznią 
narciarską. Poinformował, że stadion położony jest na ul. Przyjaciół Żołnierza, 
tam swe siedziby ma wiele stowarzyszeń działających na terenie gminy jak 
np. MKS Orzeł Lubawka, Lubawskie Towarzystwo Tenisowe, Stowarzyszenie 
LUKS-SKI, Stowarzyszenie Cyklistów Powiatu Kamienne Góra, a także 
nieformalna grupa osób uprawiających sporty siłowe. Zaznaczył, że te 
organizacje korzystają z obiektów nieodpłatnie, a sam obiekt stadionu jest 
udostępniony dla wszystkich także nieodpłatnie. Mieszkańcy płacą za 
korzystanie z kortów tenisowych, ale pieniądze te idą dla Lubawskiego 
Towarzystwa Tenisowego, a w zasadzie na trzy korty bo ta opłata dotyczy 
dwóch. Następnie poinformował, że w 2010 roku na stadionie w Lubawce mia ł 
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miejsce remont krzesełek, konserwowano obiekt skoczni, na stadionie 
wyremontowano także część ogrodzenia i postawiono nową ściankę do 
tenisa, na co uzyskano dofinansowanie ze środków Euroregionu Nysa, 
wymieniono ławki na stadionie, oraz zakończono malowanie ogrodzenia. 
Stwierdził, że MGOK organizuje lub służy swym zapleczem i współorganizuje 
następujące imprezy sportowe na terenie gminy: Memoria ł im. Staszka 
Bodzka, sprawdzian biegowy szkół, Międzynarodowe Otwarte Zawody 
w Kolarstwie Górskim, szkółkę tenisa. Jeśli chodzi o plany na przyszłość 
MGOK w zakresie obiektów sportowych to w grę wchodzi remont części 
ogrodzenia i zrobienie parkingu przed budynkiem, na którym b ędzie także 
zainstalowany monitoring. 

b) 16 czerwca – kontrolowano postęp prac przy budowie nowego budynku 
szkolnego w Zespole Szkół Publicznych w Lubawce, a także inne 
przygotowania do remontu placówek oświatowych. Największe prace będą 
miały miejsce w Miszkowicach, gdzie remontowane będą sale lekcyjne, 
w budynku nr 38, a generalny remont będzie w budynku nr 8, koszt prac 
remontowych w tym obiekcie wyniesie 560 tys. z ł, z czego 260 tys. zł 
pochodzić będzie z Dolnośląskiego Funduszu Rozwoju. Koniec prac 
przewidziano na 30 września br. Jeśli chodzi o obiekty administrowane przez 
ZSP Chełmsko Śląskie to remontowane będą balustrady, odbędzie się 
renowacja nawierzchni asfaltowej, konieczny jest remont toalet w siedzibie 
Gimnazjum, koszt prac to 20 tys. zł, a także jest potrzeba zrobienia podjazdu 
dla osób niepełnosprawnych, kosz tych prac to 10-30 tys. zł. W obiektach ZSP 
Lubawka w budynku przedszkola przy ul. Szymrychowskiej za 40 tys. z ł 
będzie potrzebne dostosowanie go do wymogów p.poż. Ponadto 
w pozostałych budynkach będą miały miejsce drobne prace remontowe. 
Naprawy wymaga m.in. siatka przy przedszkolu przy ul. Szymrychowskiej,  
a w przedszkolu przy ul. Dworcowe wymieniany będzie piec c.o. Ponadto 
w budynku szkoły podstawowej przy ul. Bocznej będą odświeżane korytarze 
i sale, a w budynku Gimnazjum przy ul. Mickiewicza, wymienione będą drzwi 
główne i boczne, a także jest konieczność poprawy kanalizacji przy tym 
obiekcie. Poinformował, że Komisja Rewizyjna wnioskuje, czy nie można 
byłoby sprawdzić, czy naprawa tej kanalizacji nie mogłaby się odbyć przy 
następnych etapach prac. 

 
Ad. 7. Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „Sanikom” w Lubawce: 
Ø Struktura organizacyjna. 
Ø Struktura udziałowców i zatrudnienie w spółce. 
Ø Zakres i formy działalności. 
Ø Informacja finansowa. 
Ø Plany inwestycyjne krótko i długoterminowe. 
Ø Polityka w zakresie gospodarki odpadami, w tym stan zaawansowania prac 

nad system zbiórki i przerobu odpadów. 
Pan Grzegorz Szmajdziński Dyrektor PGK Sanikom stwierdził, że uczestniczy 
w sesji Rady w zastępstwie Prezesa tej spółki. Zauważył, że najpierw udzieli 
odpowiedzi na pytania zadane przez radnych: 

− radnego E. Tasiora – w sprawie studzienki w Miszkowicach zaznaczył, że jeśli 
ta studzienka opadła po pracach wykonywanych przez spó łkę to zostanie ona 
podniesiona; 

− radnego P. Marciniaka – w sprawie wody stojącej na skrzyżowaniu 
ul. Szymrychowska i Przyjaciół Żołnierza w Lubawce, to kwestia ta poruszana 
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była wielokrotnie, ta woda to wynik spływania, studzienki w tamtym miejscu są 
zapchane, a obecnie toczą się rozmowy z gminą, żeby rozdzielić kanalizację 
na sanitarną i ogólnospławną, gdy to będzie zrobione to może takie wyjście 
pomóc; 

− radnego E. Tasiora – w sprawie pojemnika na plastiki w Miszkowicach 
w pobliżu świetlicy wiejskiej, zauważył, że jak będzie w tamtym miejscu 
dostępny grunt, żeby można było taki pojemnik postawić to będzie on zrobiony. 

Następnie poinformował, że od 25 czerwca b.r. zarząd działa w jednoosobowym 
składzie, a wcześniej był to zarząd dwuosobowy. Ponadto w ramach spółki 
funkcjonuje Rada Nadzorcza. Zauważył, że na chwilę obecną w spółce funkcjonują 
niejako dwa zasadnicze działy tj. dział komunalny i dział wodno-kanalizacyjny. Jeśli 
chodzi o dział komunalny to jego zadaniem jest m.in. zbiórka odpadów, wywóz 
nieczystości, prowadzenie składowiska odpadów oraz sprawy im podobne. 
Zadaniem natomiast działu wodno-kanalizacyjnego jest szeroko rozumiane 
zajmowanie się sprawami wodociągów oraz odbioru ścieków. Pozostałe działania, 
którymi zajmuje się spółka, ale które nie absorbują dużych nakładów to: obsługa 
cmentarzy, prowadzenie targowiska oraz stacji kontroli pojazdów. Poinformowa ł, że 
w chwili obecnej kapitał spółki to 5,77 mln zł, co jest podzielone na 10155 udzia łów 
po 500 zł każdy. W chwili obecnej spółka ma 17 współwłaścicieli, którymi są m.in. 
następujące gminy: gmina Kamienna Góra, miasto Kamienna Góra, Marciszów, 
Lubawka, Mieroszów, Stare Bogaczowice, Czarny Bór, Bolków, Boguszów Gorce, 
Jawor, Pielgrzymka, Złotoryja. Poinformował, że na koniec 2010 roku udziały gminy 
Lubawka stanowiły 21% ogólnej struktury. Po tym czasie doszli jeszcze nowi 
wspólnicy i zasadnicza struktura udziałów przedstawia się następująco: miasto 
Kamienna Góra 25,02%, gmina Lubawka, 19,8%, Boguszów-Gorce 12,98%, Jawor 
7,53%, Bolków 5,94%, gmina Kamienna Góra 5%, Stare Bogaczowice 2,76%, 
Marciszów 2,61%, Świerzawa 2,49%, Pielgrzymka, Wądroże Wielkie, Paszowice itd. 
Zaznaczył, że zmiana ilości udziałów poszczególnych gmin wynika z przystąpienia 
do całego systemu pozostałych gmin.  
Następnie poinformował, że średnioroczne zatrudnienie w spó łce wynosi 
116,9 etatów, w zarządzie jest to 1,5 etatu, na stanowiskach nierobotniczych 
26,84 etatu, stanowiska robotnicze 88,9 etatów i uczniowie 2,67 etatów. Na chwilę 
składania informacji w strukturze zatrudnieniowej spó łki jest ujętych 118,5 etatów.  
Jeśli chodzi o zasadnicze formy działania spółki to obejmują one: 

− zbiórkę odpadów i ich transport w oparciu o stosowne ustawy i regulaminy  
w poszczególnych gminach. Spółka posiada różnego rodzaju i typu 
samochody ciężarowe, zarejestrowane są 64 takie jednostki. Większość 
pojemników na odpady ma pojemność w granicach 60-120 litrów, ale są także 
i większe pojemniki. Dodał, że w 2010 roku spółka obsługiwała dwa 
składowiska odpadów w Lubawce i Czarnym Borze i tam sk ładowane było 
105,98 tys. m3 odpadów, co stanowi w stosunku do lat poprzednich wzrost. 
Obecnie spółka obsługuje 74 tys. mieszkańców. Ze zbiórki selektywnej 
zbierane są rocznie 740 tony różnego rodzaju odpadów i to zostało przez 
spółkę sprzedane, na co w zasadniczej ilości składało się: 308 ton makulatury 
i 299 ton szkła. Na podstawie zaostrzonych od początku roku przepisów 
spółka korzysta z dwóch składowisk w: Lubawce i Czarnym Borze, to ostanie 
zostało przekazane przez Boguszów-Gorce, jak przystępował on do spółki, 
a warto mieć na względzie to, że w okresie od 1 stycznia do 30 czerwca 
odpady były wywożone wyłącznie na składowisko w Czarnym Borze, bo nowa 
kwatera została oddana do użytku w czerwcu 2010 roku. Dzięki wsparciu 
środków z programu EWT w Lubawce zosta ła wybudowana płyta do 

 



Protokół Nr VI/2011 z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 30 czerwca 2011 roku 
 

 

 - Strona 8 - 

kompostowania, teraz spółka ma możliwość wydzielania odpadów 
biodegradowalnych, a dzięki temu spełnia kryterium minimum jeśli chodzi 
o przerób właśnie tego rodzaju odpadów. Odpady są zbierane w dni 
powszednie w godzinach od 6-15. Zaznaczył, że w obrębie kwatery powstały 
utwardzone drogi. Przedstawił dane ile ton odpadów trafia na sk ładowisko.  

− oczyszczanie miasta w okresie letnim i zimowym – do tych prac przeznaczone 
są odpowiednie zamiatarki mechaniczne i chodnikowe oraz prowadzone jest 
zamiatanie ręczne. W chwili obecnej spółka dysponuje 3 zamiatarkami, na 
tych pracach zatrudnionych jest 6 osób w Lubawce i 14 w Kamiennej Górze. 
Jeśli chodzi o zimowe utrzymanie dróg to spółka prace takie wykonuje 
w mieście Kamienna Góra w Lubawce i w Boguszowie-Gorcach. Tam też 
zlokalizowane są wszystkie kategorie odśnieżarek. Spółka ma na ten cel do 
dyspozycji 7 samochodów do odśnieżania oraz inny sprzęt. Jeśli chodzi 
o pielęgnację zieleni miejskiej to spółka prace takie wykonuje w Lubawce 
i w Chełmsku Śląskim, a obejmują one koszenie, cięcie żywopłotów 
i prowadzenie nasadzeń. 

− wywóz nieczystości płynnych – zaznaczył, że taki typ działania spółki z roku 
na rok maleje, prowadzony jest on tylko na terenie gminy Lubawka  
i w 2010 roku odebrano od klientów 2,5 tys. m3 nieczystości płynnych. 

− dział wodno-kanalizacyjny spółki to w zasadniczej mierze do jego zadań 
należy dostawa wody i odbiór ścieków. Spółka posiada zezwolenie Burmistrza 
Miasta Lubawka na prowadzenie takiej dzia łalności i robi to obecnie 
w 9 miejscach, wodociągów nie ma m.in. w Szczepanowie i Paczyniu. Spółka 
zawiaduje 5 ujęciami wody, 4 stacjami hydroforowymi, wodociągi mają 
długość 64 km bieżących i 30 km przyłączy. Ta sieć niestety jest mocno 
rozdrobniona. Łącznie spółka dostarcza wodę do 1233 przyłączy 
wodociągowych, a wszystkie ujęcia mają uregulowany stan prawny. W okresie 
letnim spółka dysponuje możliwością zasilania w wodę Starej Białki 
z wodociągów należących do gminy Kamienna Góra. Dodał, że w całkowitej 
liczbie przyłączy założonych jest 971 wodomierzy głównych. Przedstawił dane 
liczbowe dotyczące sprzedaży wody i odbioru ścieków, dodając, że 
pocieszającym jest to, iż w 2010 roku zatrzymaniu uległa tendencja do spadku 
sprzedaży wody. Jeśli chodzi o działalność ściekową to spółka ma do 
dyspozycji 3 oczyszczalnie ścieków w: Lubawce, Chełmsku Śląskim 
i Okrzeszynie. Zaznaczył, że eksploatacją tych urządzeń zajmuje się dział 
wodno-kanalizacyjny spółki, w którym pracuje 6 osób, a łączna długość sieci 
kanalizacyjnej wynosi 60 km. Ponadto na oczyszczalniach w Lubawce 
i Chełmsku Śląskim są zatrudnione po dwie osoby i pracują one na jedną 
zmianę. Oczyszczalnia w Okrzeszynie jest skomputeryzowana i w pe łni 
zautomatyzowana. 

− utrzymanie cmentarzy, 
− usługi pogrzebowe; 
− usługi transportowo-warsztatowe – łącznie zatrudnionych jest 5 osób 

pracujących na warsztatach; 
− stacja kontroli pojazdów – mająca uprawnienia do kontroli pojazdów o masie 

do 3,5 tony; 
− zlecone usługi wodno-kanalizacyjne – świadczone są na rzecz gminy 

Kamienna Góra na podstawie odrębnej umowy, pierwsza umowa została 
podpisana 8 lat temu i obejmuje ona zakres dozoru i w ramach tejże umowy 
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pracownicy z Lubawki obsługują awarie w gminie Kamienna Góra. Zaznaczył, 
że ostatnia umowa kończy ważność w 2011 roku. 

Poinformował, że w 2010 roku zysk netto spółki wyniósł 147 tys. zł po 
opodatkowaniu, kwota do roku poprzedniego zmala ła o 74%, a głównym tego 
powodem były koszty wejścia do spółki Boguszowa-Gorc, dziś ten wynik wygląda już 
inaczej. Jeśli chodzi o sprzedaż usług przez spółkę to wzrosła ona netto o 16,4%, 
a działu operacyjnego o 22%. Stwierdzi ł, że rentowność spółki na dziele komunalnym 
wynosi 0,1%, a na dziale wodno-kanalizacyjnym 4,6%. Wpływy z usług zleconych 
wyniosły 24% i są to zadania z zakresu wodno-kanalizacyjnego jakie ma spółka 
z gminy Kamienna Góra. Zasadnicze koszty jakie ponosi PGK Sanikom na swoje 
funkcjonowanie stanowią opłaty za korzystanie ze środowiska, praktycznie 
rokrocznie ich wielkość się zwiększa. Dodał, że w 2008 roku spółka wpłaciła na rzecz 
różnego rodzaju opłat za korzystanie ze środowiska kwotę 680 tys. zł, a w 2010 roku 
wyniosła ona 545 tys. zł. Zaznaczył jednak, że kwota na 2010 rok nie stanowi 
żadnego spadku, ponieważ w roku ubiegłym od stycznia do końca czerwca odpady 
były wywożone do Czarnego Boru. Niestety za te op łaty jak wcześniej stwierdził jest 
trend wzrastający, dziś za tonę odpadów składowanych na składowisku płaci się 
170 zł, a za trzy lata kwota ta wyniesie 300 zł. 
Radny A. Bodzek spytał się na czyje konto płacona jest ta opłata za korzystanie ze 
środowiska. 
Pan G. Szmajdziński Dyrektor PGK Sanikom Sp. z o.o. odpowiedział, że te opłaty 
są przekazywane na rzecz urzędu marszałkowskiego oraz do poszczególnych gmin.  
Pani Jowita Martyńska Kierownik Referatu GG UM Lubawka zauważyła, że jeśli 
chodzi o opłaty za odpady to przekazywane jest 100% tego co zosta ło złożone, na 
danym składowisku, np. opłaty za odpady złożone w Boguszowie Gorcach są tam 
przekazywane. 
Pan G. Szmajdziński Dyrektor PGK Sanikom Sp. z o.o. stwierdził, że spółka płaci 
opłaty np. za zrzut wody z oczyszczalni, pobór wody, czy też za ochronę powietrza. 
Następnie przedstawił plany inwestycyjne spółki. Zaznaczył, że główną inwestycją 
jest to o czym wielokrotnie rozmawiano na posiedzeniach komisji i na sesjach rady 
czyli budowa zakładu przerobu odpadów, a w zasadzie tworzenie ca łego systemu. 
Teraz realizowany jest III etap tego ogromnego zadania, a warto mie ć na względzie, 
że I i II etap, czyli budowa nowej kwatery w Lubawce i budowa p łyty do 
kompostowania, były równie istotne, ponieważ pozwalają obecnie na spełnienie 
nowych, zaostrzonych wymagań. Rozpoczęcie prac nad III etapem planowane jest 
na wrzesień 2011 roku, a jego zakończenie to w planach czerwiec 2012 roku. 
W wyniku realizacji tego etapu powstanie zak ład przerobu odpadów, dobudowane 
będą do płyty szybsze kompostownie, zakupione będą także samochody 
o odpowiedniej ładowności. Na realizację III etapu spółka otrzymała dofinansowanie 
z Regionalnego Programu Operacyjnego na kwotę 19 mln zł, zaciągnęła także 
pożyczkę inwestycyjną w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na kwotę 4 mln zł, a także komercyjną pożyczkę płynnościową na kwotę 
4 mln zł. Zaznaczył, że nowa instalacja ma spowodować ograniczenie ilości 
składowanych odpadów do 10-15%, tego co jest przywożone, zakład ma pracować 
na dwie zmiany po 7 godzin. Zgodnie z planami na godzinę będzie przerabianych 
12 ton odpadów, co rocznie daje ilość 140 tys. ton. Z obecnego udziału 38 tys. ton 
wydzielone będzie 16 ton odpadów organicznych i 16 ton tzw. frakcji suchej do 
przerobu. Efektem tego będzie pozyskanie materiału do kompostowania, który 
będzie służył rekultywacji składowiska, a odpad wysokokaloryczny będzie 
sprzedawany jako paliwo alternatywne do cementowni. W przysz łości w dalszych 
etapach planuje się uruchomienie dwóch baz przeładunkowych w Jaworze 
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i Pielgrzymce, a także przebudowę bazy w Kamiennej Górze, tak aby zejść z dwóch 
lokalizacji w tym mieście. Na terenie bazy w Kamiennej Górze zlokalizowany byłby 
także ponadto punkt dobrowolnego sk ładowania i zbiórki odpadów. Ponadto 
planowane jest przebudowa nieruchomości spółki, znajdujących się na terenie 
b. Jurtala w Lubawce na zakład zajmujący się selektywną zbiórką odpadów. 
Zadaniem punktów przeładunkowych jest podniesienie ekonomiki transportu 
i zmniejszenie uciążliwości dla mieszkańców Lubawki, taki system pozwoli na 
ograniczenie o 5 razy mniej częstotliwości jeżdżenia samochodów. Poinformował, że 
wniosek na ten następny IV etap także będzie składany, aby móc pozyskać wsparcie 
z RPO. 
Radny E. Tasior w sprawie odpowiedzi dotyczącej zapadającej się studzienki 
stwierdził, że dziwne jest to, że Sanikom o tym nie wie, bo była tam ekipa z Sanikom-
u i chyba nie znaleźli tej studzienki. 
Pan G. Szmajdziński Dyrektor PGK Sanikom Sp. z o.o. zaznaczył, że on o tym 
osobiście nie wie, ale dopilnuje, aby było to zrobione. 
Radny P. Marciniak zauważył, że w grudniu roku ubiegłego było spotkanie 
poświęcone tej inwestycji, ta inwestycja w system odpadów jest potrzebna i będzie 
z korzyścią, ale mieszkańcy także mają swoje obawy i w związku z tym spytał się czy 
planuje się jakąś akcję promocyjną dla mieszkańców, którą wtedy on proponował. 
Pan G. Szmajdziński Dyrektor PGK Sanikom Sp. z o.o. odpowiedział, że taka 
akcja jest przewidywana na etapie realizacji projektu, umowę na dofinansowanie 
podpisano w maju 2011 roku, prawie 8 miesięcy oczekiwano na stosowne podpisy. 
Pierwsze działania to ulotki promocyjne, a także mają być artykuły prasowe 
i informacje w Internecie. Prosi o zgłaszanie ewentualnych uwag. 
Radny A. Bodzek zaznaczył, że taka akcja winna być w szkołach i czy 
przewidywane to było w projektach bo według niego byłoby to bardzo fajne. Dobrze 
byłoby zacząć całą edukację na ten temat i w zasadzie informację o tym od 
maluchów. Spytał się na jak długi okres czasu jest przewidywane funkcjonowanie 
nowej kwatery i ile czasu będzie ona służyć. Następnie spytał się co to znaczy 
dobrowolne miejsce składowania odpadów, czy znaczy to, ze każdy może tam 
przyjść i oddać śmieci. 
Pan G. Szmajdziński Dyrektor PGK Sanikom Sp. z o.o. odpowiedział na pytania 
radnego. Stwierdził, że jeśli chodzi o dobrowolne miejsce składowania odpadów to 
jest tak jak myśli radny, nowa ustawa nakłada taki obowiązek, przy nowej inwestycji 
będzie to planowane w Kamiennej Górze i Jaworze, mniejszy problem stanowi tutaj 
niejako Lubawka, bo to w zasadzie będzie zrobione na podstawie jednej decyzji. 
Zamysłem ustawodawcy jest, aby był to jeden punkt, gdzie mieszkaniec może 
własnym transportem przywieźć np. zużyty sprzęt AGD, RTV, lekarstwa, lub 
skoszoną trawę. To dla mieszkańców będzie nieodpłatne. Jeśli chodzi o pytania 
dotyczące edukacji to w 2009 roku miała w szkołach miejsce taka akcja, od takich 
działań spółka nie ucieka i jak jest inicjatywa ze szkół, aby były nawet jakieś nagrody, 
czy prezentacje to są otwarci na propozycje. Dodał, że czasami są nawet na całej 
obecnej instalacji w Lubawce grupy dzieci z wycieczkami. Doda ł, że w ramach 
realizacji III etapu nie ma zaplanowanych wizyt w szkołach. Następnie w odpowiedzi 
na pytanie dotyczące kwatery zauważył, że gdyby nie było systemu to jej pojemność 
wynosi 7-8 lat, ale dzięki temu, że będziemy działać w systemie to są jeszcze 
składowiska w Pielgrzymce, Jaworze i Czarnym Borze i transporty, które przywiozą 
odpady to zabiorą na składowiska to z zakładu co już będzie przerobione. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zauważyła, że wiadomo, iż cmentarzami 
w Lubawce i Miszkowicach administruje Sanikom. Mieszkańcy często się pytają jak 
to się odbywa, że ktoś rezerwuje miejsce na cmentarzu, mija termin rezerwacji i żeby 
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ją przedłużyć, bo ludzie mogą o tym zapomnieć to Sanikom nie informuje, nie daje 
wcześniej znać. Poprosiła o zrobienie porządku wokół składowiska w Lubawce. 
Poprosiła, aby zobaczyć te fruwające torebki jednorazowe i poprosi ła, żeby tym 
tematem się zając i posprzątać.  
Pan G. Szmajdziński Dyrektor PGK Sanikom Sp. z o.o. odpowiedział, że pisemną 
informację o pochowkach przygotuje na następną sesję i będzie ona odczytania. 
Jeśli zaś chodzi o porządki wokół składowiska to są one robione co tydzień. 
Zaznaczył, że w miarę możliwości usunie się zalegające śmieci i może będzie wokół 
składowiska czyściej. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są jakieś pytania. Pytań i uwag 
nie zgłoszono. 
 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1415 do 1435. 
 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło przekazała prowadzenie obrad 
Wiceprzewodniczącej Rady Ewie Garbień.  
 
Ad. 8. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat - 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 4 do niniejszego protokołu). 
Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/51/11 
w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę nieruchomości na okres do 3 lat. 
 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży 
w drodze bezprzetargowej - Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień 
odczytała treść uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na posiedzeniu 
komisji. Spytała się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. 
(Zał. Nr 5 do niniejszego protoko łu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/52/11 
w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej. 
 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży - 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że 
uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 6 do niniejszego protokołu). 
Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/53/11 
w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaży. 
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• uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego - Wiceprzewodnicząca Rady 
E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na 
posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. (Zał. Nr 7 do niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/54/11 
w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego. 
 

• ustalenia wysokości opłaty w przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Lubawka - Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść uchwały. 
Dodała, że uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 8 do niniejszego 
protokołu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/55/11 
w sprawie ustalenia wysokości opłaty w przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Lubawka. 
 

• powołania Zespołu opiniującego do przygotowania wyborów ławników 
do Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze i do Sądu Okręgowego 
w Jeleniej Górze - Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała treść 
uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. Spytała 
się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 9 do 
niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/56/11 
w sprawie powołania Zespołu opiniującego do przygotowania wyborów ławników do 
Sądu Rejonowego w Kamiennej Górze i do Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze. 
 

• zmiany w Uchwale Nr LII/314/02 Rady Miejsko-Gminnej w Lubawce z dnia 
07 sierpnia 2002 r. w sprawie podziału miasta i gminy Lubawka na stałe 
obwody głosowania - Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień odczytała 
treść uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. 
Spytała się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 10 do 
niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/57/11 
w sprawie zmiany w Uchwale Nr LII/314/02 Rady Miejsko-Gminnej w Lubawce z dnia 
07 sierpnia 2002 r. w sprawie podzia łu miasta i gminy Lubawka na stałe obwody 
głosowania. 
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• określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
gminy Lubawka, o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
gminy Lubawka oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego SP ZOZ i instytucji kultury za pierwsze półrocze roku 
budżetowego - Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień stwierdziła, że 
uchwała jest dość obszerna, była omawiana na posiedzeniu połączonych 
komisji i dlatego jeśli nie usłyszy głosu sprzeciwu to nie przeczyta całej treści 
uchwały. Nie zgłoszono głosu sprzeciwu. Następnie odczytała treść § 5, § 6 
i § 7 uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na posiedzeniu komisji. 
Spytała się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 11 do 
niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/58/11 
w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
gminy Lubawka, o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy Lubawka 
oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego SP ZOZ i instytucji kultury 
za pierwsze półrocze roku budżetowego. 
 

• zmian budżetu gminy Lubawka na rok 2011 - Wiceprzewodnicząca Rady 
E. Garbień odczytała treść uchwały. Dodała, że uchwała była omawiana na 
posiedzeniu komisji. Spytała się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie 
zgłoszono. (Zał. Nr 12 do niniejszego protokołu). Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Wiceprzewodniczącej Rady E. Garbień Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/59/11 w 
sprawie zmian budżetu gminy Lubawka na rok 2011. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady E. Garbień przekazała prowadzenie obrad 
Przewodniczącej Rady W. Zabiegło. 
 
Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Zastępca Burmistrza W. Osiński udzielił odpowiedzi na pytania radnych: 

a) radnego P. Marciniaka – w sprawie chodnika zniszczonego przez firmę 
wykonujące prace na zlecenie spółki gazowniczej, zauważył, że zobaczy się 
na ile jest wina tej firmy, na jakie środki oszacują to gazownicy i na ile stan 
tego chodnika uda się poprawić. 

b) radnego A. Bodzka – Kierownik Referatu BK UM Lubawka Danuta 
Wiśniewska poinformowała, że elewacja na budynku szkolnym była robiona 
w 2010 roku w ramach całego bloku zadań, na te prace wykonawca udzieli ł 
3 miesięcznej gwarancji, wstrzymano pewne środki finansowe, a także 
zakwestionowano pewne prace zrobione przez wykonawcę, termin usunięcia 
braków ustalono na 30 czerwca b.r., nie wszystkie prace zosta ły zrobione 
i wykonawca obiecał, że w najbliższą po dniu sesji sobotę zakończy te prace. 

c) radnego Cz. Szoty – w następujących sprawach: 
− w sprawie słupów na ul. Zielonej w Lubawce stwierdzi ł, że odpowiednie 

służby zorientują się jak ta sprawa wygląda; 
− w sprawie dalszego remontu i położenia nawierzchni na ul. Sportowej 

w Lubawce, stwierdził że nie zna tematu, nie ma tego w planie 
i harmonogramie prac na drogach w najbliższym czasie, będzie 
w przyszłości prowadzona kontynuacja prac na chodniku przy 
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ul. Przyjaciół Żołnierza. Zaznaczył, że teraz ad hoc nie potrafi na to 
pytanie odpowiedzieć; 

− w sprawie chodnika w pobliżu sklepu Biedronka, który prowadzi łby na 
ogródki działkowe – zauważył, że ubiegłym miesiącu był regionalny 
dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, w czerwcu mia ł 
być robiony chodnik wzdłuż Alei Wojska Polskiego od krzyżówki 
z ul. Szymrychowską do krzyżówki z ul. Mickiewicza, patrząc w stronę 
granicy po prawej stronie. Jeśli zaś chodzi o chodnik przy Biedronce to 
z informacji, którymi dysponuje, jego projekt szykuje w łaściciel Biedronki, 
który zobowiązał się te prace wykonać. Właściciel obiecuje, że jak 
przejdzie procedurę formalną to przystąpi do prac; 

− w sprawie placu zabaw w pobliżu ul. Świerczewskiego w Lubawce - 
zaznaczył, że tam ten plac jest nieformalny, tereny te są działką 
budowlaną, a nie rekreacyjną i ma on szereg skarg, żeby ten właśnie plac 
zlikwidować, a inni mieszkańcy znowu chcą, żeby bawiły się tam dzieci. 
Ta działka ma nietypowy kształt i teraz trzeba się zastanowić w jakim 
kierunku należy pójść; 

− w sprawie parkingu przy byłym dworcu w Lubawce i tego gdzie ma się 
podziać młodzież – to cała sytuacja wzięła się stąd, że mieszkańcy 
tamtych okolic zgłaszali się ze skargami, że tam spotyka się ta młodzież 
i bardzo głośno zachowuje. Rozmawiał na ten temat z komendantem 
Komisariatu Policji w Lubawce i ze Strażnikiem Miejskim, żeby tę całą 
sprawę rozeznać i fakt złych zachowań był nie do końca prawdziwy, nie 
potwierdziło się, że młodzież pije tam alkohol i nie zamierza on tej 
młodzieży wyganiać. Dodał ponownie, że znaczna część zarzutów się nie 
potwierdza, chyba, że młodzież tak radykalnie zmieni swoje 
postępowanie. 

d) radnego B. Krzemińskiego – w sprawie drogi na ul. Brzozowej w Lubawce, 
poinformował, że obecnie jest tworzona koncepcja na jej zaprojektowanie, nie 
wie w jakim ona będzie zakresie, nie zgodził się z twierdzeniem, że roboty na 
ul. Celnej były niepotrzebne, bo dziś woda nie zalewa przedszkola, 
wymienione zostały dwa przepusty i teraz woda nie zaleje sieci 
energetycznej. Na dzień dzisiejszy prace tam niestety ze względów 
finansowych przybierają element i formę półśrodka. 

Pan Ireneusz Kordziński Kierownik ZBGM udzielił odpowiedzi na następujące 
pytania radnego P. Marciniaka – w następujących sprawach: 

− w sprawie budynku przy ul. Plac Wolności 10 w Lubawce, że dokonał 
uzgodnień w sprawie remontu, gmina chciała wymiany drzwi, a jedna ze 
współwłaścicielek zgodziła się na ich naprawę. Dodał, że trudno jest stać nad 
każdym i pilnować ludzi, a klatki schodowe na rynku to nie są żadne szalety; 

− w sprawie sklepu w pobliżu szkoły, gdzie obok kiedyś był kantor, zauważył, 
że tam w grę wchodzi raczej konflikt międzysąsiedzki, a w przyszłym 
tygodniu po dniu sesji odbędzie się spotkanie z p. Maikiem i p. Saganem. 

 
Ad. 10. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
Radny B. Krzemiński zauważył, że lustro stojące w ciągu drogi powiatowej 
w Lubawce w pobliżu przedszkola na ul. Szymrychowskiej należy zmienić, a chociaż 
przynajmniej należy zmienić kąt jego ustawienia, bo tam są duże refleksy świetlne. 
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Przewodnicząca Rady W. Zabiegło poprosiła o przedstawienie planów pracy 
komisji rady. 
Radny Andrzej Ptaszkowski Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
i Rolnictwa poinformował, że radni uzgodnili, że w sierpniu i wrześniu będą 
procesowali na wspólnych komisjach wraz z Komisją Rozwoju i Budżetu. Następnie 
przedstawił plan pracy obu komisji na III kwarta ł 2011 roku: 
Lipiec 2011 

• Przerwa wakacyjna 
Sierpień 2011 r. 

• Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej „Sanikom” (przegląd 
inwestycji związanych z gospodarką odpadami) 

Wrzesień 2011 r. 
• Zbiornik Bukówka: 

− Stan obecny 
− Możliwość zagospodarowania zbiornika 

Radny Cz. Szota odczytał treść pisma, jakie otrzymał z Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad, dotyczące remontu chodnika. Zaznaczył, że Dyrektor 
Oddziału GDDKiA obiecał na spotkaniu, że zrobi część chodnika wzdłuż drogi 
krajowej nr 5 od skrzyżowania z ul. Szymrychowską do krzyżówki z ul. Mickiewicza. 
Zaznaczył, że na chwilę obecną GDDKiA nie rozpoczęła prac, a nie będzie robiony 
chodnik wzdłuż ul. Świerczewskiego prowadzący do samej granicy, bo brak jest na to 
zadanie odpowiedniej dokumentacji. Zaznaczył, że tak jak wcześniej informował jeśli 
ten chodnik nie będzie zrobiony to on się poda do dymisji. 
 
Radny P. Marciniak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił plan pracy 
komisji na III kwartał 2011 roku: 
Sierpień 

1. Kontrola zarządzeń Burmistrza Miasta Lubawka wydanych w okresie styczeń 
– lipiec 2011 roku. 

2. Kontrola realizacja wydatków z Funduszu Sołeckiego Gminy Lubawka na 
2011 rok w sołectwach: Chełmsko Śląskie, Błażejów, Uniemyśl i Okrzeszyn. 

Wrzesień 
1. Kontrola realizacji Akcji „Lato” w Gminie Lubawka 
2. Kontrola realizacji planu inwestycyjnego z udzia łem środków unijnych.  

 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się: 

a) czy są uwagi i pytania do przedstawionego planu pracy po łączonych Komisji 
tj. Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa oraz Komisji Rozwoju i Budżetu 
w II kwartale 2011 roku. Pytań i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 
i 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie zaakceptowała plan pracy połączonych 
Komisji tj. Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa oraz Komisji Rozwoju i Budżetu 
w II kwartale 2011 roku. 
 

b) czy są uwagi i pytania do przedstawionego planu pracy Komisji Rewizyjnej 
w II kwartale 2011 roku. Pytań i uwag nie zgłoszono. Zarządziła głosowanie. 

Na wniosek Przewodniczącej Rady W. Zabiegło Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 
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i 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie zaakceptowała plan pracy Komisji 
Rewizyjnej w II kwartale 2011 roku. 
 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło zgłosiła następujące sprawy: 

a) poinformował, że robiony jest mur przy ul. Kamiennogórskiej w pobliżu plebani 
i mieszkańcy pytają się czy nie będą tam postawione żadne ławeczki. 
Zaapelowała o urządzenie tam miejsc do siedzenia. Zastępca Burmistrza 
W. Osiński poinformował, że lipcu b.r. będą tam stawiane ławeczki. 

b) poinformowała, że firma Nicea prowadzi akcję, na mocy której wybuduje 
w kraju 100 placów zabaw. W związku z tym korzystając z obecności mediów 
zaapelowała, aby zgłaszać tam lokalizację placu zabaw w Lubawce w byłym 
parku Watra. 

c) w imieniu członków Zespołu Wrzos podziękowała za udzielone wsparcie. 
 
Radny P. Marciniak zauważył, że w Chełmsku Śląskim w zabytkowych Domkach 
Tkaczy był w swoim czasie problem z kominami i spytał się jak ta sprawa wygląda. 
Radny A. Bodzek spytał się jak wygląda sprawa złożonego wniosku na rewitalizacje 
budynków w Lubawce. 
Radny Cz. Szota zauważył, że teraz w Chełmsku Śląskim jest ładnie, a jak wygląda 
sprawa Lubawki. 
 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło spytała się czy są jeszcze jakieś sprawy do 
poruszenia. Żadnych spraw nie zgłoszono.  
 
Ad. 11. Zamknięcie obrad VI sesji. 
Przewodnicząca Rady W. Zabiegło stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zakończyła obrady VI sesji o godz. 1520. 
 
 
Protokołował i protokół sporządził: 
Paweł Szewczyk 
Podinspektor ds. obsługi organów gminy 

Przewodnicząca 
Rady Miejskiej w Lubawce 

/-/ Wanda Zabiegło 
 

Załączniki do protokołu dostępne są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 
(Ratusz – parter, pok. nr 2) 

 
 

 


